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Pro Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb 

Přítomni 

Mgr. Petr Hanuš (předseda komise), Mgr. Vladimír Beran, Mgr. Jakub Čihák, Pavel 

Ehrlich, Ing. Jakob Hurrle, Ph.D., JUDr. Petr Lachnit, Mgr. Pavel Mareš, Ing. Iveta 

Pešková, PhDr. Jitka Synková, Ing. Michaela Wicki, Mgr. Jan Matěj Bejček (tajemník); 

hosté: PhDr. Pavel Uhlík, MPA (ředitel odboru SOV, MHMP), PhDr. Tereza Eichlerová 

(SOV, MHMP) 

Omluveni Mgr. Zuzana Freitas Lopesová, PhDr. Tomáš Klinecký 

Nepřítomni Mgr. Tomáš Ján, MBA 

Věc 
Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb, 

které se konalo ve čtvrtek, 11. 04. 2024 v čase od 14:00 do 16:13 v prezenční formě 

Zpracoval(a) Mgr. Jan Matěj Bejček Počet stran: 7 / příloh: 2 Datum 11. 04. 2024 

 
 

Program jednání: 
 

1) Úvodní slovo předsedy 

2) Vydání příslibu organizaci PROSAZ, z.ú. pro zařazení kapacit do Krajské sítě u sociální služby 
„Odlehčovací služby“ (18 lůžek) v období 2025–2027 

3) Zařazení kapacit do Doplňkové sítě II. s účinností od 01. 07. 2024 

4) Informace o strategii rozvoje Krajské sítě v letech 2025–2027 

5) Informace o vyhlášení Doplňkové sítě I. s účinností od 01. 01. 2025 

6) Informace o průběhu tvorby Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb na území hl. m. Prahy 
na období 2025–2027 

7) Různé 

 

Zápis z jednání: 
 
1. Úvodní slovo předsedy Komise Mgr. Petra Hanuše 

Předseda Komise pan Mgr. Petr Hanuš zahájil jednání ve 14:10 přivítáním přítomných členek a členů. 
Poté ověřil, zda je Komise ve svém počtu usnášeníschopná. Přítomno bylo 10 členek a členů. Omluveni 
byli členové paní Mgr. Zuzana Freitas Lopesová a pan PhDr. Tomáš Klinecký. Pan Mgr. Tomáš Ján, MBA. 
se na jednání Komise nezúčastnil bez předchozí omluvy. V této souvislosti byl předsedovi Komise Mgr. 
Petru Hanušovi předán podnět na nahrazení pana Mgr. Tomáše Jána, MBA. vzhledem k tomu, že se 
doposud žádného jednání Komise nezúčastnil. Paní Ing. Iveta Pešková se k jednání připojila zhruba 10 
minut po zahájení.  

Jednání se kromě PhDr. Terezy Eichlerové, zúčastnil také ředitel odboru SOV, pan PhDr. Pavel Uhlík, 
MPA. Jeho přítomnost na jednání byla chválena všemi přítomnými členy, na základě čehož byl ustaven 
jako stálý host jednání Komise. Ověřovatelkou zápisu byla ustanovena členka pí. Ing. Michaela Wicki. 
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Po konstatování, že Komise je v v počtu přítomných členek a členů usnášeníschopná, předseda Komise 
informoval o současném vývoji v souvislosti s novelou zákona o sociálních službách, v rámci, níž dojde 
k navýšení příspěvku na péči. Návrh zvýšení je následující: 

 

Stupeň závislosti 

Výše příspěvku – aktuální Výše příspěvku – po navýšení 

do 18 let nad 18 let do 18 let nad 18 let 

I. lehká 3 300,- Kč 880,- Kč 3 300,- Kč 880,- Kč 

II. středně těžká 6 600,- Kč 4 400,- Kč 7 400,- Kč 4 900,- Kč 

III. těžká 13 900,- Kč 12 800,- Kč 16 100,- Kč 14 800,- Kč 

IV. úplná 19 200,- Kč 19 200,- Kč 

23 000,- Kč 
v pobytovém zařízení 

27 000,- Kč  
v domácí péči 

23 000,- Kč v pobytovém 
zařízení 

27 000,- Kč  
v domácí péči 

  

Nakonec předseda Komise navrhl pracovní setkání, které by se tematicky věnovalo otázce možnosti 
rozvoje sociálních služeb mimo katastrální území HMP s ohledem na specifikum HMP jakožto kraje, 
neboť do budoucna lze predikovat, že řada nových a potřebných služeb pro Pražany bude muset 
vzniknout i na katastrálním území Středočeského kraje. V této souvislosti dosud nebyl jasně 
interpretován zákon o sociálních službách, konkrétně ust. § 95 písm. g), který stanovuje, že Kraj 
„zajišťuje dostupnost poskytování sociálních služeb na svém území v souladu se střednědobým plánem 
rozvoje sociálních služeb“ (…). Termín jednání bude v dostatečném časovém předstihu zaslán všem 
členům Komise, přičemž jako nejpravděpodobnější se jeví období 2. pol. července 2024. Jednání se 
s velkou pravděpodobností zúčastní také náměstkyně primátora HMP pro oblast sociálních věcí, bydlení 
a zdravotnictví, Ing. Alexandra Udženija. 
 

2. Vydání příslibu organizaci PROSAZ, z.ú. pro zařazení kapacit do Krajské sítě u sociální služby 
„Odlehčovací služby“ (17 lůžek) v období 2025–2027 

Mgr. Jan Matěj Bejček a PhDr. Tereza Eichlerová z odboru SOV představili předmět projednávaného 
bodu (viz podkladový materiál v příloze č. 1). Jedná se o vznik nové služby „Odlehčovací služby“ 
s plánovanou kapacitou 17 lůžek, jež vznikne v bývalém rekreačním areálu v obci Líchovy (přibližně 60 
km od Prahy, směr Sedlčany). Výstavba je připravena k podpoře v rámci Národního plánu obnovy, 
přičemž nedílnou součástí projektu musí být prohlášení kraje, že službu za splnění podmínek 
stanovených zákonem a ve Střednědobém plánu, přijme do Krajské sítě. 

Vznik nových kapacit odlehčovacích služeb je v souladu s dlouhodobou vizí HMP obsaženou ve 
Střednědobém plánu rozvoje sociálních služeb na období 2022–2024 jakož i v současné době 
přitavovaného plánu na období 2025–2027. Záměr vzniku nových kapacit byl ze strany Prosaz, z. ú. 
řádně projednán s odborem SOV jakož i se sekretariátem náměstkyně primátora HMP pro oblast 
sociálních věcí, bydlení a zdravotnictví. Vydání příslibu nezavazuje HMP, aby kapacity předmětné služby 
zařadila do Krajské sítě, pakliže nebudou splněny podmínky pro vstup do Krajské sítě. Po vzniku nových 
lůžek, jež jsou předmětem vydávaného příslibu, bude organizace standardní cestou podávat žádost o 
zařazení kapacit do Krajské sítě, které následně budou opětovně předloženy Komisi RHMP pro plánování 
a financování sociálních služeb a následně schvalovány orgány hlavního města.  

V následné diskusi byly vzneseny ze strany Dr. Jakoba Hurrleho a PhDr. Jitky Synkové týkající se cílové 
skupiny plánované služby, zda se bude jednat o obyvatele HMP či budou kapacity dostupné i 
obyvatelům Středočeského kraje? Na dotazy reagovala paní Ing. Iveta Pešková, která je zároveň 
ředitelkou organizace Prosaz, z. ú. A která projekt pro Odlehčovací službu připravuje – kapacity budou 
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určené Pražanům, v závislosti na poptávce je však možné že by eventuelně část kapacit přešla pod 
Středočeský kraj, tím pádem by počet lůžek, jež by přešel do Krajské sítě HMP byl nižší. V tuto chvíli je 
však záměr vytvořenou kapacitu vyhradit primárně pro obyvatele HMP.  

Další dotazy směřovaly k projektovému záměru (viz podkladový materiál v příloze č. 1). Dr. Jakob Hurrle 
se zeptal, zda bude do služby reálné najít zaměstnance i s ohledem na lokalitu zařízení. Paní Ing. Iveta 
Pešková odpověděla, že se domnívá, že by to neměl být problém, už jen s přihlédnutím k tomu, že 
v okolí Sedlčan je poptávka po zaměstnání poměrně vysoká. Dodala, že má v úmyslu nabídnout pracovní 
uplatnění i osobám se zdravotním postižením, např. v kuchyni apod. Nakonec paní Ing. Pešková doplnila, 
že do budoucna počítá s tím, že by v objektu, kde bude zřízena odlehčovací služba vzniklo také zázemí 
pro osobní asistenci, která by po dohodě se Středočeským krajem vykrývala chybějící kapacity v okolí.  

Člen Komise, Mgr. Jakub Čihák se dotázal, jakým způsobem pak bude služba zařazena do Krajské sítě, a 
do které z jejích částí, pakliže bude projekt úspěšně dokončen. Mgr. Jan Matěj Bejček informoval, že o 
zařazení do sítě se bude jednat ve chvíli, kdy služba naplní všechny podmínky pro své zařazení. 
V návaznosti na strategii rozvoje Krajské sítě v letech 2025–2027 (viz ZDE), bude služba navržena pro 
zařazení do Základní sítě HMP.  

Před ukončením diskuse zmínila PhDr. Tereza Eichlerová stanovisko omluveného člena PhDr. Tomáše 
Klineckého, které odesílal všem členům Komise emailem, v němž uvedl, že je pro podporu zřízení nové 
odlehčovací služby pro osoby se zdravotním postižením, už jen s ohledem na chybějící kapacity i 
skutečnost, že vybudovat podobnou službu s touto kapacitou na území HMP je v zásadě nereálné, jelikož 
nejsou vhodné prostory. V samotném závěru diskuse paní Ing. Iveta Pešková uvedla, že vzhledem 
k tomu, že se nachází ve střetu zájmů, nebude o tomto bodě hlasovat a hlasování se tak zdrží.  

Komise se shodla na následujícím návrhu usnesení: 
  
Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP schválit 
vydání příslibu organizaci Prosaz, z. ú. pro zařazení kapacit do Krajské sítě u sociální služby 
„Odlehčovací služby“ (17 lůžek) v období 2025–2027 a předložit jej Zastupitelstvu HMP.  
 
Pro 9 Proti 0 Zdržel se 1; usnesení bylo přijato  
 
 

3. Zařazení kapacit do Doplňkové sítě II. s účinností od 01. 07. 2024 

Mgr. Jan Matěj Bejček a PhDr. Tereza Eichlerová z odboru SOV představili předmět projednávaného 
bodu (podkladový materiál v příloze č. 2). Rozvoj Doplňkové sítě pro rok 2024 II. se týká stávajícího 
úkolu s názvem „Podpora sociálních služeb pro ohrožené děti a mládež, děti vyžadující vysokou intenzitu 
péče“ a nově vzniklého úkolu „Zajištění kapacit v návaznosti na schválený materiál Optimální síť 
adiktologických služeb v Praze usnesením Zastupitelstva hl. m. Prahy č. 38/126 ze dne 16. 6. 2022 
prostřednictvím Kontaktních center.“ Do prvního ze zmíněných úkolů se přihlásili celkem 4 poskytovatelé 
sociální služby Odborné sociální poradenství (§ 37 ZSS) v celkové kapacitě 5,50 úvazků, kdy náklad na 
zařazení těchto služeb činí za období od 1. 7. 2024 do 31. 12. 2024 celkem 2 519 000,- Kč. Do druhého 
úkolu zaměřeného na podporu adiktologických služeb se žádný z Poskytovatelů registrovaných 
sociálních služeb nepřihlásil s ohledem na dosud nezajištěné prostory pro zbudování nového, resp. 
dalšího kontaktního centra na území HMP. 

V diskusi se k tomuto bodu nikdo z přítomných členů Komise nevyjádřil, předseda Komise proto navrhl 
hlasovat o následujícím usnesení: 

 
Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP schválit 
zařazení nových kapacit v rozsahu dle přílohy č. 2, pro úkol Doplňkové sítě „Podpora sociálních služeb 
pro ohrožené děti a mládež, děti vyžadující vysokou intenzitu péče“ s účinností od 1. 7. 2024 

https://socialni.praha.eu/jnp/cz/aktuality/podminky_rozvoje_a_rozvoj_novych_kapacit.html
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Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  
 

4. Informace o strategii rozvoje Krajské sítě v letech 2025–2027 

Mgr. Jan Matěj Bejček představil nové zásady pro rozvoj Krajské sítě HMP v nadcházejícím období let 
2025–2027: 

Krajská síť hl. m. Prahy bude v nadcházejícím tříletém období (2025–2027) rozvíjena prostřednictvím 
Doplňkové sítě v předem definovaných úkolech 2x ročně. Rozvoj kapacit v Základní síti bude na toto 
období umožněn pouze v následujících případech: 
 

- Změny v kapacitách příspěvkových organizací HMP, které jsou poskytovateli registrovaných sociálních 
služeb; 

- Technické změny u poskytovatelů registrovaných sociálních služeb (všichni poskytovatelé kteří jsou již 
zařazeni do Základní sítě), přičemž technickými změnami se rozumí zejm. přesuny kapacit mezi 
službami či poskytovateli, snížení kapacit, organizační změny (např. změna názvu, IČ atd.).; 

- Změny v kapacitách u poskytovatelů, u nichž je nárůst nových kapacit vázán na realizaci projektu, 
jehož záměr byl projednán a schválen ZHMP do 30. 6. 2024 (týká se především projektů 
financovaných z Národního plánu obnovy, ESF aj.). 

Proces zařazení kapacit do Doplňkové sítě od 1. 1. 2025 bude nově totožný, jako proces pro zařazení 
kapacit do Základní sítě, jak je uvedeno v kapitole 6. Střednědobého plánu pro roky 2022–2024 (zejm. 
podkapitoly 6.5 a 6.6). Jedná se především o naplnění těchto parametrů ze strany poskytovatele sociální 
služby: 

- Dostatečné personální zajištění sociální služby odpovídající vykazovaným výkonům v oblasti přímé 
péče – sociální službu poskytují odborníci a týmy, jejichž složení a odbornost odpovídají cílové 
skupině, definovaným cílům sociální služby a povaze realizovaných činností; odborní pracovníci jsou 
vzděláváni specificky podle cílové skupiny a podle používaných metod práce; metody, postupy a 
činnosti v rámci poskytování sociální služby jsou založeny na současných metodách sociální práce; 
personální složení pracovních týmů dokáže pokrýt dobu poskytování sociální služby. 

- Existence provozní metodiky vztažené k subjektu a cílové skupině, které je sociální služba 
poskytována – sociální služba má jasně a srozumitelně definované cíle poskytování sociální služby, je 
zaměřena na konkrétně definované cílové skupiny osob, na které reaguje; sociální služba ve svých 
vnitřních metodikách definuje postupy práce s nepříznivou sociální situací uživatele; metodika služby 
je aktuální, odráží praxi konkrétní poskytované služby a je přístupná pracovníkům přímé práce v 
návaznosti na § 88 ZSS. 

- Průkazná a kontrolovatelná evidence uživatelů a zájemců o sociální službu – služba má jasně 
definované postupy, jak vykazuje počty unikátních uživatelů, jak eviduje konkrétní počty hodin přímé 
práce s uživateli služeb, u úhradových služeb je jasná a průkazná fakturace uživatelům za jasný a 
průkazný objem odebrané péče; úhrady odpovídají vyhlášce č. 505/2006 Sb., kterou se provádějí 
některá ustanovení zákona o sociálních službách, a váží se na vyúčtování úhrady za poskytovanou 
sociální službu; vyúčtované hodiny jsou v souladu s hodinami poskytnuté služby vykázanými v 
evidenčním systému. 

- Služba je poskytována na základě uzavřené smlouvy s uživatelem, která je evidována a lze ji doložit. 
Poskytovatel vytváří ve spolupráci s uživatelem individuální plán, který je pravidelně aktualizován, 
vede dokumentaci tohoto plánování, pravidelně s uživateli služeb reviduje jejich stanovené cíle, 
sleduje, vyhodnocuje naplňování stanovených cílů uživatelů, cíle stanovuje na základě potřeb, 
preferencí, možností a schopností uživatelů. Individuální plány obsahují sociální práci, řešení 
nepříznivé sociální situace a zachycují individuální přístup k uživateli služby. Evidence počtu žadatelů 
o sociální službu odmítnutých z kapacitních důvodů musí být průkazná. 

https://socialni.praha.eu/file/3657990/_4._aktualizace_FINAL_TED.pdf
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Podrobný proces zařazování kapacit do Doplňkové sítě HMP bude pro kapacity účinné od 1. 1. 2025 (a 
dal.) následující: 

- Sociální služba získala oprávnění k poskytování sociálních služeb dle ustanovení § 78–87 ZSS (dále jen 
„registrace“). 

- Poskytovatel sociální služby nemá daňové (ani jiné) nedoplatky vůči vyjmenovaným organům správy, 
dle § 79 odst. 5 písm. j) ZSS (prokázáno formou čestného prohlášení). 

- HMP prostřednictvím odboru SOV vyhlašuje rozvoj jednotlivých druhů sociálních služeb pro konkrétní 
cílové skupiny v konkrétní výši kapacit a specifikaci v průběhu 1. čtvrtletí pro kapacity zařazené s 
účinností od 1. 7. daného roku a v průběhu 2. čtvrtletí pro kapacity zařazené od 1. 1. následujícího 
roku. U pobytových služeb sociální péče budou do Základní sítě zařazovány pouze nově vzniklé 
kapacity. Na základě výše uvedeného vyhlášení podávají zájemci z řad poskytovatelů sociálních služeb 
žádosti o zařazení/navýšení kapacit v Doplňkové síti na předepsaném formuláři. Na žádosti podané 
mimo uvedené kapacity nebude brán zřetel. Termín pro odevzdání žádostí je definován v daném 
vyhlášení 

- Před podáním žádosti o zařazení/navýšení kapacit v Krajské síti je poskytovatel sociálních služeb, 
který chce zařadit/navýšit kapacitu v Doplňkové síti, povinen svůj záměr projednat se správcem sítě. 
Bez projednání s odborem SOV nebude na žádost brán zřetel. 

- Se správcem sítě je nutné konzultovat i technické změny (převod kapacit mezi druhy služeb apod.). 
Bez projednání se správcem sítě nebude na požadavek změny brán zřetel. 

- Snížení kapacity/zánik kapacit v Doplňkové síti je poskytovatel sociálních služeb povinen oznámit 
správci sítě minimálně 3 měsíce před faktickou změnou. 

- Sociální služba je z hlediska druhu, obsahu i převažující cílovou skupinou v souladu s poptávaným 
rozvojem, který byl správcem sítě vyhlášen (viz definovaný úkol Doplňkové sítě a specifikace 
zaměření služby s ohledem na cílovou skupinu uživatelů v článku 3 níže). 

- Poskytovatel k žádosti doložil kladné stanovisko koordinátora sociálních služeb (případně pověřené 
osoby) příslušné městské části nebo v odůvodněných případech správce sítě. Ve vybraných cílových 
skupinách (duševní zdraví, adiktologické služby apod.) pak doloží kladné stanovisko krajského 
koordinátora dané oblasti. 

- Sociální služba splňuje hlavní parametry pro zařazení nových kapacit do Krajské sítě (viz část 2.1). 

- V místě poskytování sociální služby proběhne místní šetření, které vykoná správce sítě. Místní šetření 
je podmíněno souhlasem poskytovatele sociální služby. Pokud subjekt (poskytovatel sociální služby) 
správci sítě přístup k relevantním informacím v rámci místního šetření neumožní, má se za to, že 
poskytovatel dostatečně neprokázal splnění podmínek pro zařazení/navýšení kapacit do Doplňkové 
sítě. 

- Pokud organizace v předchozím roce absolvovala místní šetření a žádá navýšení kapacit do 15 % 
(včetně) a zároveň v protokolu z místního šetření není definována realizace žádných doporučení, lze 
po konzultaci se správcem sítě navrhnou Komisi Rady HMP pro plánování a financování sociálních 
služeb navýšení kapacit bez povinnosti absolvovat místní šetření, při doložení naplnění Pověření za 
předchozí rok ve výší 100 % a doložení předpokladu naplnění Pověření v aktuálním roce. 

- Nově zařazeným službám/kapacitám do Doplňkové sítě bude vydáno Pověření pouze na jeden 
kalendářní rok. Během tohoto roku dojde k opětovnému místnímu šetření, za účelem ověření praxe 
služby, evidence, individuálního plánování, kvality služby apod. V ostatních případech je Pověření 
vydáváno na dobu trvání Střednědobého plánu (tj. aktuálně na období let 2025–2027) 

- O změnách v Krajské síti rozhoduje Zastupitelstvo HMP na návrh Komise Rady HMP pro plánování a 
financování sociálních služeb. 

- Přesun kapacit z Doplňkové sítě do Základní sítě bude možný pouze v návaznosti na vývoj objemu 
finančních prostředků poskytovaných krajům ze státního rozpočtu. 
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Po představení bodu předseda Komise následně otevřel diskusi.  

Člen Komise, pan Mgr. Vladimír Beran se dotázal na navyšování kapacit v Krajské síti od 1. 1. 2024, kdy 
na posledním řádném jednání Komise dne 19. 9. 2023 (zápis ZDE) byly RHMP doporučeny kapacity 
k zařazení do sítě, přičemž měl dojem, že k danému rozvoji byla uvedena podmínka, že rozvoj nesmí 
ohrozit financování stávajících poskytovatelů v síti, což se nicméně reálně stalo.  

Mgr. Jan Matěj Bejček uvedl, že na předmětném jednání Komise došlo ke schválení rozvoje kapacit 
nikoliv s podmínkou, ale s doporučením vytvoření dostatečné finanční rezervy ke krytí doporučeného 
rozvoje (viz zápis z 19. 9. 2023, bod 3, třetí usnesení). PhDr. Tereza Eichlerová doplnila, že HMP 
nepředpokládalo, že by alokované finanční prostředky ze státního rozpočtu, určené směrným číslem 
(8,08 %), byly oproti roku 2023 navýšeny pouze cca 5,5 mil., viz srovnání níže: 

 

2020 2021 2022 2023 2024 

1 421 870 066,00,- Kč 1 688 041 074,00,- Kč 1 789 536 863,00,- Kč 2 00 467 337,00,- Kč 2 011 920 000,00,- Kč 

* Přehled alokovaných finančních prostředků ze státního rozpočtu na podporu sociálních služeb v Praze 

 

Ředitel odboru SOV, PhDr. Pavel Uhlík, MPA v návaznosti na řečené uvedl, že toto je jeden z hlavních 
důvodů pro HMP přikročilo k opatřením, jež mají Základní síť stabilizovat, a to tím, že na úrovni politické 
probíhají jednání s MPSV a MF ohledně směrného čísla, zatímco na té provozní bude nutné omezit 
rozvoj skrze Základní síť a k rozvoji služeb pro potřebné cílové skupiny využívat Doplňkovou síť, která je 
financována 100 % z rozpočtu HMP.  

V rámci debaty předseda Komise Mgr. Petr Hanuš sdělil, že hovořit o okolnostech vzniku a definice 
směrného čísla postrádá význam. Je nutné si v tomto ohledu přiznat, že výpočty pro určení směrného 
čísla byly ve vztahu k HMP restriktivní. Předseda se dále dotázal, jaký dopad měl daný rozvoj a jeho 
nedostatečné finanční krytí na poskytovatele sociálních služeb a zda k této situaci vzniká nějaká 
hodnotící zpráva.  

Mgr. Jan Matěj Bejček odpověděl že nikoliv, na vyhodnocování dopadu je v tuto chvíli příliš brzy. V tuto 
chvíli odbor SOV pouze zná průměr, o něž klesla výše přidělených prostředků jednotlivým 
poskytovatelům, a sice průměrně se jedná o cca 87 % požadavků napříč všemi službami v Krajské síti. 
Toto číslo ovšem není příliš vypovídající. V některých případech klesla výše přidělených prostředků 
v návaznosti na tzv. odečty u chybně zpracovaných žádostí apod. 

Člen Komise JUDr. Petr Lachnit poděkoval za podrobné vysvětlení strategie rozvoje Krajské sítě HMP 
v nadcházejících letech, konstatoval, že důvody pro tento krok jsou pochopitelné. Dále nabídl ke zvážení 
zda, jsou názvy „Krajská síť“, „Doplňková síť“ a „Základní síť“ srozumitelné, a zda tyto pojmy nebudou 
pro poskytovatele, minimálně nyní a možná i v dalších letech rozvoje spíše matoucí.  

Mgr. Jan Matěj Bejček poděkoval za podnět, který odbor SOV při tvorbě Střednědobého plánu pro 
nadcházející roky zváží. 

K další diskusi se nikdo z přítomných členů Komise již nepřihlásil, předseda tedy diskusi uzavřel a 
konstatoval že Komise bere sdělené informace na vědomí. 

 

5. Informace o vyhlášení Doplňkové sítě I. s účinností od 01. 01. 2025 

Mgr. Jan Matěj Bejček informoval přítomné členy Komise o vyhlášeném rozvoji sociálních služeb, nově 
tedy v rámci Doplňkové sítě od 1. 1. 2025 (celé znění vyhlášení je dostupné ZDE). Rozvoj se týká celkem 
5 úkolů: 1) „Podpora služeb sociální péče pro Pražany se zaměřením na osoby, které dlouhodobě 
propadávají systémem podpory v důsledku nedostatečných kapacit služeb sociální péče;“ 2) „Zajištění 
kapacit v návaznosti na schválený materiál Optimální síť adiktologických služeb v Praze usnesením 

https://www.praha.eu/public/dc/ed/96/3640969_1305003_Za_pis___Komise_pro_pla_nova_ni__19_09_2023_overeny.pdf
https://socialni.praha.eu/jnp/cz/aktuality/podminky_rozvoje_a_rozvoj_novych_kapacit.html
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Zastupitelstva č. 38/126 ze dne 16. 6. 2022 prostřednictvím Kontaktních center;“ 3) „Podpora uprchlíků z 
Ukrajiny se zaměřením na zranitelné skupiny – rodiny s dětmi, nezletilí bez doprovodu, mladí dospělí, 
osoby se zdravotním znevýhodněním, osoby v seniorském věku;“ 4) „Podpora duševního zdraví Pražanů v 
nepříznivé sociální situaci“ a 5) „Podpora služeb sociální prevence pro Pražany se zaměřením na 
zranitelné skupiny osob.“ 
 

V následné diskusi byl vznesen pouze dotaz, zda navržené služby, v případě svého zařazení, obdrží 
Pověření k poskytování služeb obecného hospodářského zájmu na 1 nebo více roků a zda budou moci 
být zařazeny v nějakém čase do Základní sítě.  

Mgr. Jan Matěj Bejček potvrdil, že poskytovatelé obdrží na služby zařazené do Doplňkové sítě standardní 
Pověření na dobu platnosti Střednědobého plánu, tj. 3 roky. V případě, že by se jednalo o novou službu 
(v tomto případě pouze SAS pro rodiny s dětmi Poradny pro integraci, z.ú.), která vstupuje do Doplňkové 
sítě nově, bude pověření vydáno na 1 rok a po následném šetření bude moci být prodlouženo na dobu 
dalších 2 let. Co se týče možného převodu do Základní sítě, bude záležet na výši státní dotace. Služby do 
Základní sítě nebudou zařazovány, pokud by to vedlo k ohrožení financování stávajících poskytovatelů.  

K další diskusi se nikdo z přítomných členů Komise již nepřihlásil, předseda tedy diskusi uzavřel a 
konstatoval že Komise bere sdělené informace na vědomí. 

 

6. Informace o průběhu tvorby Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb na území hl. m. Prahy na 
období 2025–2027 

 
Mgr. Jan Matěj Bejček informoval přítomné členy Komise o průběhu tvorby Střednědobého plánu a 
seznámil přítomné o dosavadních výstupech z jednání pracovních skupin v lednu a únoru 2024 a ze 
setkání se zástupci poskytovatelů sociálních služeb, uživatelů a městských částí ve dnech 6. a 8. března 
2024. Na závěr pozval členky a členy Komise na plánované jednání s poskytovateli pečovatelské služby, 
které se bude věnovat oblasti transformace pečovatelské služby na území HMP v souvislosti s výstupy 
z rozsáhlého dotazníkového šetření, které odbor SOV MHMP realizoval v létě 2023.  

K diskusi se nikdo z přítomných členů Komise nepřihlásil, předseda tedy konstatoval že Komise bere 
sdělené informace na vědomí. 

 

7. Různé 
 
V bodu různé nezazněl žádný příspěvek, předseda Komise proto v čase 16:13 jednání ukončil. 
 
 

 
Zapsal dne 11. 04. 2024 
Mgr. Jan Matěj Bejček, tajemník Komise 
 
Ověřila dne 03. 05. 2024  
Ing. Michaela Wicki, členka Komise 
 
Předseda Komise: 
Mgr. Petr Hanuš 
 
 
 
 

https://socialni.praha.eu/jnp/cz/aktuality/pozvanka_k_ucasti_v_pracovnich_skupinach.html
https://socialni.praha.eu/jnp/cz/aktuality/verejne_setkani_k_oblasti_sluzeb.html
https://socialni.praha.eu/jnp/cz/aktuality/verejne_setkani_k_oblasti_sluzeb_1.html

